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PER E-MAIL VERZONDEN 

De heer P.C.J. Collignon 

 

 

 

Uw brief van  Ons kenmerk 1327415 

Uw e-mailadres  Bijlage  

Datum 19 september 2022 Behandeld door S. van Triest / B. Pap 

Onderwerp Beantwoording schriftelijke vragen over 

energiebesparende maatregelen 

Team Operationeel beheer 

    

Geachte heer Collignon, 

 

Op grond van artikel 33 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad heeft u namens de fractie  

van De Lokale Partij vragen gesteld over de energiebesparende maatregelen die de gemeente neemt 

of voornemens is te nemen. In deze brief beantwoorden wij uw vragen. 

 

1. Welke maatregelen heeft het college op dit moment al genomen om tot een reducering 

van het energieverbruik te komen? 

  

De duurzame opwek van energie en het terugdringen van het energieverbruik hebben al langer onze 

aandacht. In het kader van duurzaamheid en de energietransitie zet de gemeente zich volgens de 

Routekaart Nijkerk Energie Neutraal 2050 (raadsbesluit 2019) bijvoorbeeld in om ons energieverbruik 

te verminderen. Het besparen van gas, elektriciteit en water is onderdeel van de bedrijfsvoering van 

de gemeentelijke organisatie. Zo is bijvoorbeeld de openbare verlichting grotendeels vervangen voor 

LED-verlichting. Gemeentelijke panden worden verduurzaamd, onder andere door plaatsing van 

zonnepanelen op het nieuwe Gemeentehuis en de brandweerkazerne. Verder zijn er vergevorderde 

ideeën om samen met het bedrijfsleven en maatschappelijke partners energie te besparen en meer 

duurzame energie op te wekken door het benutten van alle geschikte daken in Nijkerk. De inwoners 

worden hier nadrukkelijk bij betrokken. Dit is ook een mooie gelegenheid om de toenemende 

problemen van netcongestie aan te pakken. 
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2. Welke aanvullende maatregelen heeft het college genomen naar aanleiding van de 

gestegen energiekosten? 

 

Om de sterk oplopende energiekosten nog beter het hoofd te bieden is aanvullend op bestaand beleid 

een energieplan in de maak. Zie Raadsinformatiebrief 1330081 over de Stijging Energieprijzen. Het 

energieplan richt zich op de verdere vermindering van het energieverbruik van alle gemeentelijke 

activiteiten. Denk hierbij aan openbare verlichting, rioolpompen, energieverbruik in de gemeentelijke 

gebouwen, etc. Wij zullen u over de voortgang hiervan voor het einde van het jaar informeren. 

 

3. Kan het college in concrete bedragen aangeven wat bij ongewijzigd beleid de stijging van 

de energiekosten voor negatief effect zullen hebben op de jaarrekening 2022 en de 

toekomstige begrotingen? 

 

Op de energiemarkt is sprake van forse prijsstijgingen van nagenoeg alle energiestromen. De 

oorzaken zijn onder andere de beperkte aanvoer van gas uit Rusland, de matige aanvoer van kolen 

als gevolg van laag water in augustus, de beperkte capaciteit van waterkrachtcentrales in Noorwegen 

en beperkt aanbod van LNG. Verder is van belang dat Frankrijk, in normale tijden een leverancier van 

energie, nu een kopende partij is geworden omdat de kerncentrales niet volledig werken. Het is dus 

een mix van nadelige effecten waarbij de oorlog in Oekraïne een zeer prominente negatieve rol speelt.  

 
Op basis van al deze ontwikkelingen zijn de prijzen van gas en elektra naar ongekende hoogten 

gestegen. Hierdoor verwachten wij in 2022 een overschrijding van ons ons budget voor 

gas/water/elektra met € 137.000. In 2023 verwachten wij dat deze overschrijding (bij ongewijzigd 

gebruik) toeneemt tot circa € 2,5 miljoen. De inkoopprijs voor gas en elektra voor 2023 is grotendeels 

in de loop van 2022 stapsgewijs vastgelegd bij slechter wordende marktcondities. Op dit moment 

moet er nog voor circa 25 procent worden vastgezet ten behoeve van 2023. Dit dient uiterlijk medio 

december van dit jaar gerealiseerd te zijn. 

 

Eind 2023 loopt het energiecontract met Engie af. De voorbereidingen voor de aanbesteding zijn 

inmiddels begonnen. In 2023 wordt de aanbesteding in de markt gezet.  

 

Hoe de prijzen vanaf 2024 zich zullen ontwikkelen is onvoorspelbaar. Een terugkeer naar de 

prijsniveaus van voor 2022 lijkt niet realistisch. De budgettaire ruimte die we voor de komende jaren 

hadden voorzien zal door de stijging van de energiekosten grotendeels verdampen. 

 

4. Deelt het college de mening dat de hogere energiekosten niet één op één doorberekend 

mogen worden aan de inwoners en het bedrijfsleven? 

 

Het college is van mening dat de hogere energiekosten niet één op één doorberekend mogen worden 

aan de inwoners en het bedrijfsleven, maar wij kunnen niet uitsluiten dat het onze inwoners indirect 

wel zal raken. Zie hiervoor ook Raadsinformatiebrief 1330081 over de Stijging Energieprijzen. 
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5. Is het college bereid ingrijpende maatregelen te nemen teneinde de energiekosten binnen 

de marge van de begroting te laten komen? Hierbij dient voor De Lokale Partij de veiligheid en 

leefbaarheid van de woonomgeving niet in gevaar te komen. 

 

Om de sterk oplopende energiekosten nog beter het hoofd te bieden is aanvullend op bestaand beleid 

een energieplan in de maak. De te nemen maatregelen zijn onderdeel van het energieplan; zie het 

antwoord op vraag 2. 

  

6. Is het college bereid om binnen de gemeentelijke organisatie of gebouwen maatregelen te 

nemen teneinde de energiekosten te verlagen? De Lokale Partij denkt bijvoorbeeld aan een 

maximale stand van de verwarming in de winter. Waardoor er meer wintertruien zullen moeten 

worden gedragen. 

 

De te nemen maatregelen zijn onderdeel van het energieplan; zie het antwoord op vraag 2. 

  

7. Onderschrijft het college de mening van De Lokale Partij dat op de kortst mogelijke termijn 

met een Lokaal Energie Besparingsprogramma moet worden gekomen? Zo ja, wanneer 

kunnen we dat plan verwachten? 

 

Ja, zie het antwoord op vraag 2. 

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Nijkerk, 

de secretaris,         de burgemeester, 

 

 

 

de heer D.J. van Huizen   de heer mr. drs. G.D. Renkema 

 




